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Kommunstyrelsen 

 

 

Justerandes sign   

 

Tid och plats Tisdagen den 13 september 2016 kl. 8.00–12.40 

Sammanträdesrum Märtasalen, Storgatan 8, Ljungby 

   

Beslutande Magnus Gunnarsson (M), ordförande 

Carina Bengtsson (C) (inte § 150 pga. jäv) 

Anne Karlsson (S) (inte § 143 pga. jäv) 

Ann-Charlotte Wiesel (M) 

Jan Sahlin (M) 

Irene Olofsson (C) 

Lars Solling (FP) 

Matija Rafaj (S), ersättare för Conny Simonsson (S) 

Magnus Carlsson (S) 

Håkan Bengtsson (S) 

Gun Lindell (S) 

Kerstin Wiréhn (V) 

Jan Lorentzson (SD) 

Christer Henriksson (KD) 

Roland Johansson (ALT) 

Mathias Wanderoy (S), ersättare för Anne Karlsson (S) § 143 

   

Ej 
tjänstgörande 
ersättare 

Jonna Nielsen (ALT), ej tjänstgörande ersättare 

Christer Ivarsson (MP), ej tjänstgörande ersättare 

Mathias Wanderoy (S), ej tjänstgörande ersättare 

 

   

Övriga 
deltagande 

Jonas Jönsson, t f kommunchef (inte § 151) 

Jennie Sjöstrand, sekreterare 

Annelie Ingmar, integrationssamordnare, § 142 

Malin Blom, kommunikationschef Älmhults kommun, § 154 

Roland Eiman, kommunchef Älmhults kommun, § 154 

Hanna Svahnström, miljöinspektör, § 143 

Carina Axelsson, miljöstrateg, §§ 144, 154 

Magnus Johansson, ekonomichef, §§ 145-146 

Jan Bernhardsson, teknisk chef, § 145 

Alexandra Larsson, miljöinspektör, § 147 

Wiebke Harders, geodataledare, § 148 

Ulla Gunnarsson, planarkitekt, § 148 

Carl Fredrik Ledin, inköpsansvarig, § 150 

Christofer Konnéus, personalspecialist, § 150 

Magnus Wallinder, t f socialchef, § 154 

Eva-Marie Norén Holgersson, kommunsekreterare, § 154 

Saide Amido, kommunstyrelsens ordförande och borgmästare Lichinga, § 

154 

Jorge Malita, projektledare Lichinga, § 154 

Benedito Henriques, ledamot barn- och utbildningsnämnden Lichinga, § 154 

Lucia Mafuquene Verdiel, rektor gymnasieskola Lichinga, § 154 
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Anders Nilsson, lektor Linnéuniversitetet, § 154 

Gunilla Åkesson, adjunkt Linnéuniversitetet, § 154 

 

Åhörare 4    

Ajournering Kl. 10.40–10.45    

Justerare Lars Solling 
  

 

Justeringens  
tid och plats Kansliavdelningen fredagen 16 september 2016 

  

 

Paragrafer 141-156      

  

  

 

Sekreterare Jennie Sjöstrand    

  

  

 

Ordförande Magnus Gunnarsson    
     

Justerare Lars Solling    
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 ANSLAG/BEVIS 

Protokollet är nu justerat. Justeringen har offentliggjorts på Ljungby 

kommuns anslagstavla 

Nämnd/styrelse Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum 13 september 2016 

Överklagningstid 19 september 2016 – 10 oktober 2016 

Anslaget nedtaget 11 oktober 

Förvaringsplats 
för protokollet Kansliavdelningen, Olofsgatan 9, 341 83 Ljungby 

  

Underskrift Jennie Sjöstrand 
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Ks § 141      

 

 

Fastställande av dagordning 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att ärende nummer 10 Revidering av Ägardirektiv 

för de kommunala bolagen lyfts ur dagordningen.
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Ks § 142  Ks2016/0225 131   

 

 

Ljungby kommuns övergripande integrationsmål 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen fastställer det övergripande integrationsmålet för Ljungby 

kommun: I Ljungby kommun inkluderar vi alla som lever och verkar i 

kommunen för att forma ett socialt hållbart samhälle. 

 

Reservation 
Jan Lorentzson (SD) reserverar sig mot beslutet. 

 

Sammanfattning av ärendet 
Som ett steg i Ljungby kommuns samlade arbete inom integration har ett mål 

arbetats fram för att visa kommunens riktning inom området.  

Integrationssamordnare i samband med integrationsgruppen presenterar följande 

förslag som övergripande mål för Ljungby kommuns integrationsarbete. 

 

I Ljungby kommun inkluderar vi alla som lever och verkar i kommunen för att 

forma ett socialt hållbart samhälle. 

 

Den första delen av målet "I Ljungby kommun" visar på en bred geografisk 

spridning. Ordet "inkluderar" menar på att vi medvetet rör oss mot en större 

målgrupp som inbegriper samhällsgrupper utan att utesluta någon. "Alla som 

lever och verkar i kommunen" innebär ett synsätt som innefattar alla människor 

som finns inom dess gränser, även personer som inte är folkbokförda i 

kommunen. Ur Ljungby kommuns vision om att forma en framtid tillsammans 

samt mål om att driva verksamheten på ett socialt hållbart sätt är den sista delen 

framtagen: "forma ett socialt hållbart samhälle". Ett socialt hållbart samhälle 

innebär ett optimalt demokratiskt samhälle, där vi tillåter alla som lever och 

verkar i kommunen att delta i utvecklingen. Därmed erbjuder vi ett deltagande 

för de som lever och verkar i kommunen och dessutom skapar tillit till och inom 

kommunen. 

 

Nämnds- och förvaltningsmål tas i samråd med integrationssamordnare. Mål, 

medel och nyckeltal tas fram och utvecklas för att passa den enskilda 

verksamhetens utveckling och dess förutsättningar. Om möjligt bör målen vara 

mätbara. 

 

Beslutsunderlag 
Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse 2016-09-05. 

Arbetsutskottets förslag till beslut 2016-08-30 
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Yrkande 
Jan Lorentzson (SD) yrkar att det övergripande målet bara ska gälla Ljungby 

kommuns invånare. 

 

Beslutsordning 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen ska besluta enligt Jan Lorentzsons (SD) 

yrkande eller enligt arbetsutskottets förslag till beslut.  

Ordförande finner att kommunstyrelsen beslutar enligt arbetsutskottets förslag 

till beslut.
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Ks § 143  Ks2014/0227 371   

 

 

Yttrande om ansökan om tillstånd för etablering av 
vindkraftspark i Simmarp 
 
Beslut 
Kommunsstyrelsen avstyrker ansökan om tillstånd till etablering av 

vindkraftpark med motiveringen att Ljungby kommun vill avvakta beslut på den 

pågående revideringen av vindkraftsplanen samt att den folkliga opinionen i 

området är mot etablering. 

 

Reservation 
Carina Bengtsson (C) och Irene Olofsson (C) reserverar sig mot beslutet. 

 
Jäv 
Anne Karlsson (S) deltar inte i ärendet på grund av jäv. 

 

Sammanfattning av ärendet 
Eolus Vind AB har lämnat in en miljökonsekvensbeskrivning för en ansökan om 

tillstånd enligt miljöbalken till miljöprövningsdelegationen vid Länsstyrelsen i 

Kalmar län. Ansökan avser uppförande och drift av upp till 16 vindkraftverk 

med en totalhöjd om maximalt 190 meter vid Simmarp i Ljungby kommun. 

Företaget anger att den förväntade elproduktionen per vindkraftverk är cirka 

9,5–10 GWh/år och att det sammanlagt för 16 vindkraftverk blir cirka 152-160 

GWh/år.  

 

För att länsstyrelsen ska kunna ge tillstånd till en vindkraftsetablering måste 

kommunen tillstyrka etableringen. I Ljungby kommun är det kommunstyrelsen, 

efter beredning från miljö- och byggnämnden som beslutar om etableringen av 

en tillståndspliktig vindkraftspark ska tillstyrkas eller avstyrkas. 

 

Projektområdet ligger mellan sjöarna Bolmen och Vidöstern. Området består till 

största del av barrskog med inslag av myrar, sumpskog och sjöar. Området 

ligger intill Store mosse som sträcker sig mellan Värnamo och Ljungby 

kommun.  

 

Projektområdet ligger inom ett grönt område i Ljungby kommuns gällande 

vindkraftsplan. I ett grönt område ska vindkraft ges högre prioritet än andra 

allmänna intressen. Det finns inget område av riksintresse i projektområdet. 

Närliggande sjöar Bolmen och Vidöstern är dock utpekade som riksintresse för 

rörligt friluftsliv.  
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Enligt layout för placering av vindkraftverken kommer vindkraftverk som 

närmast till befintlig bostadsbyggelse att placeras cirka 718 meter med en 

flyttmån på +/-50 meter.  

 

I ansökan ingår bland annat beräkningar för påverkan från ljud och skuggning. 

Ljudberäkningar visar att riktvärdet 40 dB (A) klaras.  

Högsta värdet vid en bostad är beräknad till 39,1 dB (A). Beräkningar av 

skuggning visar att riktvärdet 8 timmar rörlig skuggtid per år överskrids för 4 

bostäder enligt beräkningar för förväntad skuggning. Rörlig skugga som 

överskrider riktvärdet åtgärdas med hjälp av skuggstyrning.  

 

Fotomontage och en synbarhetsanalys ingår i ansökan. Dessa visar att 

vindkraftsverken framförallt kommer att vara synliga på långt håll på platser 

med öppna siktlinjer. Störst synlighet förväntas från bortre änden av de 

närliggande sjöarna Vidöstern och Bolmen.  

 

I Värnamo kommun i närheten av Simmarp finns ett annat projektområde för 

vindkraft, Hånger. Det projektet drivs av Eno Energy Sweden AB. Eftersom 

områdena ligger nära varandra redovisas också de sammanlagda effekterna för 

den planerade vindparken i Hånger, gällande ljud, skugga och visuell påverkan i 

miljökonsekvensbeskrivningen. Beräkningar för ljudutbredning visar att vid 

situationen att båda projekten genomförs kan riktvärden för buller kan klaras om 

bolagen anpassar vindkraftsparkerna. Högsta bullervärdet enligt beräkningar är 

40 dB (A). Beräkningar för förväntad skuggtid visar att riktvärdet 8 timmar 

rörlig skuggtid per år överskrids för 15 bostäder. Rörlig skugga som överskrider 

riktvärdet åtgärdas med hjälp av skuggstyrning.  

 

Värnamo kommun har tillstyrkt etablering av vindkraft i området Hånger. 

Ärendet prövas hos miljöprövningsdelegationen vid Länsstyrelsen i 

Östergötlands län. 

 

Miljö- och byggförvaltningen har yttrat sig över ansökan och 

miljökonsekvensbeskrivningen den 24 april 2015 och velat få in 

kompletteringar. Beslut om ärendet är komplett eller om kompletteringar ska 

krävas in har ännu inte fattats av miljöprövningsdelegationen, Länsstyrelsen 

Kalmar. Ansökan har inte kungjorts. Om etableringen tillstyrks kommer miljö- 

och byggnämnden kommer att få möjlighet att yttra sig över ansökan innan 

beslut tas i ärendet. Länsstyrelsen vill ha besked om kommunal tillstyrkan i ett 

tidigt skede. Vid en tillstyrkan då prövningen ske med hänsyn till båda projekten 

Hånger och Simmarp.   

 

Ljungby kommun ska lämna besked om kommunal tillstyrkan senat den 16 

september 2016.  
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Beslutsunderlag 
Miljö- och byggnämndens förslag till beslut 2016-08-31. 

 

Yrkande 
Carina Bengtsson (C) och Irene Olofsson (C) yrkar att ansökan ska tillstyrkas. 

Roland Johansson (ALT), Jan Lorentzson (SD), Ann-Charlotte Wiesel (M), Lars 

Solling (L), Kerstin Wiréhn (V) och Magnus Carlsson (S) yrkar att ansökan ska 

avstyrkas. 

 

Beslutsordning 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen ska besluta enligt Carina Bengtsson (C) 

med fleras yrkande om att tillstyrka ansökan eller enligt Roland Johansson 

(ALT) med fleras yrkande om att avstyrka ansökan enligt arbetsutskottets 

förslag till beslut.  

Ordförande finner att kommunstyrelsen beslutar enligt Roland Johansson (ALT) 

med fleras yrkande med den motivering som anges i arbetsutskottets förslag till 

beslut. 

 

Skickas till 
Länsstyrelsen Kalmar 

 

 



 

Sammanträdesprotokoll 
2016-09-13 
 

10(29) 

   
Kommunstyrelsen 

 

 

Justerandes sign   

 

 

Ks § 144  Ks2015/0131 371   

 

Svar på motion om kommunal vindkraftspark 
 
Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att information som framkommit under träffen 

med Energikontor Sydost och Skånes Vindkraftsakademi överlämnas 

tillsammans med motionen till Ljungby Energi som ansvarar för energifrågor. 

Därmed är motionen besvarad. 

 

Sammanfattning av ärendet 
Matija Rafaj (S) yrkar för Socialdemokraterna i maj 2015 att kommunledningen 

får i uppdrag att utreda möjligheten till kommunägd vindkraft. Fördelarna Rafaj 

(S) anger med vindkraft är att vinden är en oändlig naturkälla, investering i 

vindkraft är konkurrenskraftigt ekonomiskt sett. Vindkraftverk har hög 

leveranssäkerhet, är billiga i drift och lämnar inga spår vid avveckling. 

 

Tekniska förvaltningen bedömer att en utredning anser att bland annat följande 

överväganden bör tas i beaktande i en eventuell utredning om kommunägd 

vindkraftpark: 

• Kommunen äger idag endast tätortsnära mark för framtida etablering 

av industrier eller bostäder. Detta markinnehav anses inte lämpligt 

för att anlägga en vindkraftpark. Vidare utredning behövs. 

• I dagsläget är elpriserna låga. Med dagens elpriser kommer det alltså 

att ta lång tid innan investeringen betalar sig. Priserna på 

vindkraftverk varierar beroende på bland annat val av turbin, avstånd 

till nätanslutning och övrig infrastruktur samt kronans värde i 

förhållande till andra valutor. Vidare utredning behövs. 

• Ställningstagande till hur vindkraftparken ska bedrivas behöver tas. 

• Förvaltning eller bolagsform är två alternativ. Vidare utredning 

behövs. 

• Kommersiella hänsyn bör tas. Vidare utredning behövs. 

 

Tekniska förvaltningen bedömer att utredningen kommer att ta mycket tid i 

anspråk och att kompetens för att utföra utredningen behöver ordnas genom 

exempelvis konsult. Detta kräver ett anslag för att kunna utföras. 

 

Tekniska nämnden föreslog den 19 januari 2016 att kommunfullmäktige 

beslutar att i nuläget antingen genomföra utredningen om kommunal 

vindkraftpark och därigenom bifalla motionen. 

 

Kommunstyrelsen föreslog den 8 mars 2016 att kommunfullmäktige beslutar att 

motionen anses besvarad, med följande motivering: 
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Energifrågor hanteras av Ljungby Energi. Kommunledningen har inte 

befogenhet att ge uppdrag till de kommunala bolagen och kan därför inte utreda 

frågan. Därmed anses motionen besvarad. 

 

Kommunfullmäktige beslutade den 21 mars 2016 att återremittera ärendet för att 

ta in en sakkunnig som föredrar förutsättningarna för en utredning om en 

kommunal vindkraftspark. 

 

Den 20 maj 2016 hölls en föreläsning för politiker och tjänstemän av 

Energikontor Sydost och Skånes vindkraftsakademi om de olika sätt en kommun 

kan äga vindkraft.  

 

Beslutsunderlag 
Miljö- och byggförvaltningens tjänsteskrivelse 2016-08-16. 

Arbetsutskottets förslag till beslut 2016-08-30. 

 

Yrkande 
Matija Rafaj (S) yrkar bifall till motionen. 

Roland Johansson (ALT) yrkar avslag till motionen. 

 

Beslutsordning 
Ordförande frågar om motionen ska anses besvarad, avslagen eller bifallen. 

Ordförande finner att motionen är besvarad. 

 

Votering begärs. 

 

Votering 
Ordförande beslutar att huvudförslaget är arbetsutskottets förslag till beslut. 

Ordförande frågar om motförslaget ska vara att bifalla motionen enligt Matija 

Rafajs (S) yrkande eller att avslå motionen enligt Roland Johanssons (ALT) 

yrkande och finner att motförslag blir avslag till motionen. 

 

Omröstningsordning blir då följande: 

Ja-röst för att besluta att motionen är besvarad och 

Nej-röst för att besluta att avslå motionen. 

Omröstningen resulterar i 11 ja-röster och 3 nej-röster, 1 avstår. 

 

Magnus Gunnarsson (M) Ja   

Ann-Charlotte Wiesel (M) Ja   

Jan Sahlin (M) Ja   

Carina Bengtsson (C) Ja   

Irene Olofsson (C) Ja   

Lars Solling (FP) Ja   

Anne Karlsson (S)   Avstår 



 

Sammanträdesprotokoll 
2016-09-13 
 

12(29) 

   
Kommunstyrelsen 

 

 

Justerandes sign   

 

Matija Rafaj (S) Ja   

Magnus Carlsson (S) Ja   

Håkan Bengtsson (S) Ja   

Gun Lindell (S) Ja   

Kerstin Wiréhn (V) Ja   

Jan Lorentzson (SD)  Nej  

Christer Henriksson (KD)  Nej  

Roland Johansson (ALT)  Nej  

Resultat 11 ja 3 nej 1 avstår 

 

Kommunstyrelsen föreslår därmed kommunfullmäktige att anse motionen 

besvarad enligt arbetsutskottets förslag till beslut.  

 

Skickas till 
Ljungby Energi 
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Utökad kommunal borgen för Friskis & Svettis avseende 
ombyggnation av fastigheten Lamellen 15 (Truckhallen) 
 
Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att Friskis & Svettis i Ljungbys bank tar ut 

pantbrev som säkerhet i fastigheten Lamellen 15 upp till 600 000 kronor och att 

kommunen tar ut pantbrev på resterande del upp till 3 000 000 kronor dvs.  

2 400 000 kronor samt beviljar en utökad kommunal borgen till Friskis & 

Svettis i Ljungby på 2 400 000 kronor under förutsättning att amorteringstiden 

ska löpa på max 33 år. 

 

Reservation 
Jan Sahlin (M), Magnus Gunnarsson (M) och Ann-Charlotte Wiesel (M) 

reserverar sig mot beslutet. 

 

Sammanfattning av ärendet 
Friskis & Svettis i Ljungby har framfört önskemål om ett ytterligare 

borgensåtagande för ett lån i bank med 3 000 tkr i samband med ombyggnad av 

fastigheten Lamellen 15 ”Truckhallen” i Ljungby. Anledningen är att det har 

uppkommit högre kostnader än beräknat i samband med pågående 

ombyggnation av fastigheten.  

 

Kommunfullmäktige beslutade 2015-01-26 att bevilja kommunal borgen till 

Friskis & Svettis i Ljungby för ett lån i bank på totalt 8.5 miljoner. En 

förutsättning var att det fanns annan säkerhet på 20 % än kommunal borgen till 

lånet med hänvisning till Europeiska kommissionens vägledning om 

statsstödsregler att garantin (kommunal borgen) får täcka högst 80% av det 

utestående lånet för att inte räknas som statligt stöd. 

 

Banken till Friskis & Svettis i Ljungby ska ta ut pantbrev som säkerhet upp till 

1 700 tkr (20 %) och kommunen ska ta ut pantbrev som säkerhet för resterande 

del upp till 8 500 000 kronor dvs. 6 800 000 kronor (80 %) i Fastigheten 

Lamellen 15. 

 

Det utökade borgensåtagandet skulle innebära att banken till Friskis & Svettis 

tar pantbrev som säkerhet upp till 600 000 kronor (20 %) och att kommunen tar 

pantbrev som säkerhet för resterande del upp till 3 000 000 kronor dvs. 2 

400 000 kronor (80 %) i fastigheten Lamellen 15 och att kommunen beviljar 

kommunal borgen på 2 400 000 kronor under förutsättning att amorteringstiden 

ska löpa på max 33 år. 
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Enligt policy för kommunal borgen skall risken med åtagandet 

analyseras/bedömas innan beslut om kommunal borgen. Riskerna ska avvägas 

mot kommunens ekonomiska åtaganden och prioriteringar i övrigt. 

 

Föreningen har i sin driftkalkyl räknat med ett ökat medlemsantal och att idag 

outhyrda kontorslokaler blir uthyrda. Om inte intäkterna ökar i den omfattning 

man har räknat med finns en risk för framtida negativa resultat. Det finns risk 

för att medlemsantalet inte ökar om föreningen inte får utökat lån eftersom 

lokalen då blir i ett sämre skick under en längre tid. 

 

En annan risk är att återstående investeringsutgift blir dyrare än beräknat. 

Föreningen kommer att ta in fasta priser på kvarstående projekt och göra 

investeringarna etappvis, för att minimera risken för överskridande. 

 

Föreningens driftkalkyl bygger på att Ljungby kommun även fortsättningsvis 

hyr idrottshallen med omklädningsrum för 400 000 kronor om året, med 

indexuppräkning. Avtalet löper ut 2018. 

 

Föreningen bedömer att det inte finns någon risk för konkurs om det inte blir 

beslut om utökat lån, däremot kommer ombyggnaden att bli kraftigt försenad 

och försenade leverantörsbetalningar. 

 

Det som talar för ett utökat borgensåtagande är att berörd bank samt revisor är 

välvilligt inställda till utökat lån. Banken godkänner utökat lån under 

förutsättning att kommunen utökar borgensåtagandet. Det totala 

borgensåtagandet skulle bli 9 200 000 kronor vilket är 700 000 kronor högre än 

ursprungligt beslut. 

 

Beslutsunderlag 
Tekniska förvaltningens och kommunledningsförvaltningens gemensamma 

tjänsteskrivelse 2016-09-12. 

 
Yrkande 
Kerstin Wiréhn (V), Roland Johansson (ALT), Matija Rafaj (S), Christer 

Henriksson (KD) och Jan Lorentzson (SD) yrkar bifall till utökad kommunal 

borgen. 

 

Ajournering begärs kl. 10.40–10.45. 

 

Carina Bengtsson (C), Lars Solling (L), Jan Sahlin (M) och Magnus Gunnarsson 

(M) yrkar avslag till utökad kommunal borgen. 
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Beslutsordning 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen ska besluta enligt Kerstin Wiréhn (V) 

med flera yrkande om bifall till utökad kommunal borgen eller enligt Carina 

Bengtsson (C) med fleras yrkande om avslag till utökad kommunal borgen. 

Ordförande finner att kommunstyrelsen avslår utökad kommunal borgen. 

 

Votering begärs. 

 

Votering 
Votering begärs och genomförs med följande omröstningsordning: 

Ja-röst för avslag om utökad kommunal borgen och 

Nej-röst för bifall till utökad kommunal borgen. 

Omröstningen resulterar i 6 ja-röster och 9 nej-röster. 

 
Magnus Gunnarsson (M) Ja  

Ann-Charlotte Wiesel (M) Ja  

Jan Sahlin (M) Ja  

Carina Bengtsson (C) Ja  

Irene Olofsson (C) Ja  

Lars Solling (FP) Ja  

Anne Karlsson (S)  Nej 

Matija Rafaj (S)  Nej 

Magnus Carlsson (S)  Nej 

Håkan Bengtsson (S)  Nej 

Gun Lindell (S)  Nej 

Kerstin Wiréhn (V)  Nej 

Jan Lorentzson (SD)  Nej 

Christer Henriksson (KD)  Nej 

Roland Johansson (ALT)  Nej 

Resultat 6 ja 9 nej 

 
Kommunstyrelsen föreslår därmed kommunfullmäktige att bifalla utökad 

kommunal borgen enligt Kerstin Wiréhn (V) med flera yrkande.
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Ks § 146      

 

Delårsbokslut och budgetuppföljning juni 
 
Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att godkänna delårsbokslut och budgetuppföljning 

juni 2016. 

 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunledningsförvaltningen har tagit fram delårsbokslut per 2016-06-30 för 

kommunen och kommunkoncernen samt prognos för helåret 2016. Till 

delårsbokslutet bifogas även uppföljning av kommunens mål. 

 

Delårsbokslutet visar på ett resultat på -16,9 mkr för kommunen och +6,4 mkr 

för koncernen. Prognosen visar på ett resultat på -1,1 mkr för kommunen och 

+43,1 mkr för koncernen. 

 

Beslutsunderlag 
Kommunledningsförvaltningens beslutsunderlag 2016-09-08. 
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Ks § 147  Ks2016/0118 107   

 

Inrättande av naturreservat i Kronoskogen 
 
Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bilda naturreservat Kronoskogen samt 

fastställer föreskrifter och skötselplan för naturreservatet enligt beslutsunderlag, 

daterat 17 april 2015. 

 

Sammanfattning av ärendet 
Miljö- och byggförvaltningen informerade den 21 februari 2012 om möjligheten 

att ansöka om bidrag hos länsstyrelsen för lokalt naturvårdsprojekt. Bidraget 

skulle gå till att bilda ett kommunalt naturreservat i Kronoskogen. Kronoskogen 

är ett flygsandsfält bevuxet med tallskog och till viss del ädellöv. Tack vare sin 

centrala placering används skogen året runt för motion och rekreation. 

Bevarandet av denna skog innebär att området skyddas för friluftslivet och att 

kommunfullmäktige fastställer bestämmelser för området. 

 

Kommunstyrelsen i Ljungby kommun beslutade den 13 mars 2012 att ge miljö- 

och byggförvaltningen i uppdrag att skapa ett naturreservat i Kronoskogen. 

Avverkning av området inleddes vintern 2012 enligt ett beslut om skötsel av 

tekniska nämndens arbetsutskott den 13 juni 2011. Syftet med avverkningen var 

att ta fram naturvärden och öka tryggheten för allmänheten i området. 

 

Ett förslag till skötselplan har tagits fram i samarbete med länsekologen för att 

bevara betydelsen för friluftslivet samt bevara de biologiska och historiska 

värden som finns i området. 

 

Arbetet med naturreservatet har utförts i en arbetsgrupp med representanter från 

tekniska förvaltningen, miljö- och byggförvaltningen, kultur- och 

fritidsförvaltningen och Ljungby kommuns skogsförvaltare. Samråd av förslaget 

till skötselplan samt föreskrifter har genomförts under 2014 med övriga 

förvaltningar inom Ljungby kommun, olika myndigheter och föreningar som 

bedömts vara berörda, samt med allmänheten.  

 

Ett naturreservat är ett område som skyddas med hjälp av miljöbalken. Skyddet 

syftar till att långsiktigt bevara och utveckla naturmiljöer men områden kan 

också anses vara värdefullt ur ett friluftsperspektiv. 

 

Genom att bilda naturreservatet Kronoskogen bidrar kommunen till att uppfylla 

de nationella miljökvalitetsmålen som handlar om att: 

- främja människors hälsa 

- värna den biologiska mångfalden och naturmiljön 
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- ta till vara de kulturhistoriska värdena 

- trygga god hushållning med naturresurser 

 

Ljungby kommun som markägare till ett område som kommer att omfattas av 

reservatbildning drabbas av viss inskränkning i rätten att använda marken. 

Skyddsföreskrifterna för Kronoskogens naturreservat reglerar hur skogsbruk får 

bedrivas och förfoganderätten begränsas. Detta gör att kommunen kan få 

ersättning för pågående markanvändning. Ersättningen kan utgå som 

intrångsersättning eller att marken säljs till staten. Ljungby kommun har valt att 

fortsätta vara markägare och ansökt om intrångsersättning. I beslut från 

naturvårdsverket 2016-04-26 beviljas således kommunen ersättning för den 

begränsning av markanvändning som instiftandet av naturreservatet innebär. 

 

Vid uppstarten av arbetet med att bilda naturreservatet ansöktes om 

projektpengar, ett så kallat LONA-bidrag (statligt medel för lokala 

naturvårdssatsningar). För att beviljas LONA-medel ska åtgärden bidra till 

kommunens långsiktiga naturvårdsengagemang och värna friluftsliv. De mål 

som ska uppnås inom projekttiden är: 

- genomföra en inventering 

- sammanställning av historiska kartor och dokument 

- hålla samråd med allmänheten 

- ta fram skötselplan och beslutshandlingar 

- beslut om bildande av naturreservat 

- fyra informationstavlor ska tas fram och sättas upp i anslutning till 

reservatet 

- en folder med information om naturvärden, stiga m.m. ska tas fram 

 

Av ovanstående punkter kvarstår att ta fram de fyra informationstavlorna och 

informationsmaterialet. När detta är klart kommer en form att invigning hållas i 

Kronoskogen. 

 

Miljö- och byggförvaltningen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att 

bilda naturreservat Kronoskogen samt fastställer föreskrifter och 

skötselplan för naturreservatet enligt beslutsunderlag, daterat 17 april 2015. 

 

Beslutsunderlag 
Miljö- och byggförvaltningens tjänsteskrivelse 2015-04-17. 

Förslag till föreskrifter och skötselplan 2015-04-17. 

Arbetsutskottets förslag till beslut 2016-08-30. 

 

Skickas till 
Naturvårdsverket 

Miljö- och byggförvaltningen
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Ks § 148  Ks2014/0200 403   

 

Policy för klimatanpassning 
 
Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige godkänner policyn för klimatanpassning. 

 

Sammanfattning av ärendet 
Miljö- och byggförvaltningen samt tekniska förvaltningen fick den 21 juni 2016 

i uppdrag av kommunstyrelsens arbetsutskott att ta fram en policy för 

klimatanpassning. En verksamhetsplan och handlingsplan för klimatanpassning 

håller på att arbetas fram och då ska den föregås av en policy. 

 

I policyn tas följande övergripande mål för klimatanpassningsarbetet upp: 

• Kommunen ska stå bättre rustad genom att ha riktlinjer för åtgärder vid 

extrema väderhändelser. 

• Identifiera riskornråden och utsatta verksamheter som är sårbara inför 

klimatförändringar och extrema vädersituationer. 

• Ge en beskrivning av hur visioner, mål och åtgärder för 

klimatanpassning kan samordnas med övrig verksamhet. 

• Ta fram en handlingsplan för insatser med beskrivning av innehåll, 

ansvar, prioritering samt genomförande. 

 

Tekniska förvaltningen och miljö- och byggförvaltningen föreslår att 

kommunfullmäktige godkänner policyn för klimatanpassning. 

 

Beslutsunderlag 
Tekniska förvaltningens och miljö- och byggförvaltningens tjänsteskrivelse 

2016-07-21. 

Arbetsutskottets förslag till beslut 2016-08-30. 
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Ks § 149  Ks2015/0437 530   

 

Svar på medborgarförslag utökade bussturer Södra 
Ljunga 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen tackar för medborgarförslaget och beslutar att det för 

närvarande inte är aktuellt att satsa på en utökning av antalet bussturer mellan 

Södra Ljunga och Ljungby med hänvisning till kommunledningsförvaltningens 

utredning. 

 

Sammanfattning av ärendet 
En medborgare föreslår att det blir utökade bussturer till Södra Ljunga. 

Medborgaren menar att bussförbindelserna mellan Ljungby och Södra Ljunga är 

under all kritik. Detta anser medborgaren gör arbetspendling svårt vilket i sin tur 

leder till att det blir besvärligare att leva klimatsmart genom att åka kollektivt. 

 

Länstrafiken Kronoberg som är en del av Region Kronoberg ansvarar för 

utförandet av kollektivtrafikresor i Kronobergs län. För att få en så bra 

kollektivtrafik som möjligt i Ljungby kommun träffar kommunrepresentanter 

regelbundet Region Kronoberg för att framföra synpunkter på hur 

kollektivtrafiken fungerar. Såväl Ljungby kommun som Länstrafiken Kronoberg 

strävar givetvis efter att få så bra kollektivtrafik som möjligt. Ljungby kommun 

har i dagsläget en väl utbyggd kollektivtrafik och satsningar har under de 

senaste åren gjorts på fler snabbturer mellan Ljungby och huvudorterna i 

grannkommunerna. Dessutom har Ljungby kommun och Länstrafiken 

Kronoberg gemensamt gjort en rejäl satsning på förbättrad kollektivtrafik på 

landsbygden genom att införa "Närtrafik Ljungby". Närtrafik Ljungby innebär 

att du, oavsett var du bor i Ljungby kommun, kan åka till och från Ljungby på 

vardagar. Bussen går på fasta tider men resan måste bokas i förväg. I gengäld 

hämtas du och lämnas vid dörren. 

 

När det gäller bussturerna mellan Ljungby och Södra Ljunga har det genom åren 

visat sig att det är få som åker mellan dessa orter. De flesta resenärer är 

dessutom skolbarn. På de turer som skolbarn normalt sett inte åker med har det 

endast varit 1,4 - 1, 7 personer som har åkt i genomsnitt. Flertalet "vanliga 

resenärer" som har åkt med linje 148 (som linjen mellan Ljungby och Älmhult 

via Hamneda, Ljungby och Södra Ljunga heter) har också oftast åkt hela 

sträckan mellan Ljungby och Älmhult. Med tanke på dessa faktorer minskades 

år 2013 antalet turer och linjen anpassades till skoltrafiken. Fokus lades också på 

att öka antalet snabbturer mellan Ljungby och Älmhult. I dagsläget finns det 

inget i statistiken som tyder på att behovet av en utökad trafik mellan Södra 

Ljunga och Ljungby är stort och det har heller inte kommit in önskemål tidigare 
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om en utökning. Därmed är det för närvarande inte aktuellt att satsa på en 

utökning av antalet bussturer mellan Södra Ljunga och Ljungby. Visar det sig att 

antalet resenärer ökar mycket på de turer som går mellan orterna idag eller att 

det kommer önskemål från många medborgare om att trafiken bör utökas, 

kommer en ny bedömning att göras. 

 

Beslutsunderlag 
Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse 2016-08-23. 

Arbetsutskottets förslag till beslut 2016-08-30. 
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Ks § 150  Ks2016/0177 055   

 

 

Upphandling av företagshälsovård 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar  

 

att återremittera ärendet till personal- och arbetsmarknadsutskottet, samt  

 

att delegera beslutanderätten om upphandling av företagshälsovård till personal- 

och arbetsmarknadsutskottet. 

 

Jäv 
Carina Bengtsson (C) deltar inte i ärendet på grund av jäv. 

 

Sammanfattning av ärendet 
Ljungby kommun har idag avtal med företagshälsovård.  Detta avtal löper ut 

2016-12-31 och därför behöver Ljungby kommun på nytt upphandla 

företagshälsovård. I upphandlingen ingår också företagshälsovård till 

kommunala bolagen Ljungby Energinät AB och Ljungbybostäder AB. 

 

Företagshälsovården ska arbeta förebyggande, hälsofrämjande och 

rehabiliterande utifrån ett helhetsperspektiv på de olika nivåerna individ, grupp 

och organisation. Allt för att uppnå en långsiktigt god fysisk, psykisk och social 

arbetsmiljö. Anbudsgivaren ska tillhandahålla företagshälsovård i enlighet med 

intensionerna i Arbetsmiljölagen och myndighetsbeslut eller ny lagstiftning som 

rör företagshälsovårdens område. Förutom företagshälsovård ska skolläkare ingå 

i upphandlingen. Dessutom ska avtal inom FAS -05 samt Ljungby kommuns 

antagna policydokument och rutiner efterföljas. 

 

Beträffande rehabiliteringsinsatser är det viktigt att företagshälsovården skapar 

väl fungerande samverkan med linjeorganisationen, personalfunktion, 

Försäkringskassan och andra externa aktörer. 

 

Ljungby kommun köpte under 2015 företagshälsovård för cirka 2 200 000 

kronor. Kommunen förbinder sig inte att köpa någon bestämd volym men i 

upphandlingen angivna volymer kan tjäna som vägledning och anses som 

grundbehov. 

 

Avtalsperioden är beräknad från januari 2017 och två år framåt med möjlighet 

att förlängas med två (2) år vid ett (1) tillfälle med oförändrade villkor om båda 

parter är överens. 
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Ljungby kommun kommer att teckna ett ramavtal med en leverantör. 

 

Beslutsunderlag 
Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse 2016-09-02. 

Arbetsutskottets förslag till beslut 2016-06-21. 

 

Yrkande 
Anne Karlsson (S) yrkar på återremittering till personal- och 

arbetsmarknadsutskottet, med tillägget att beslutanderätten i ärendet delegeras 

till personal- och arbetsmarknadsutskottet. 

 

Beslutsordning 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta enligt Anne Karlssons (S) 

yrkande och finner att de gör så.
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Ks § 151      

 

Anställning av ny kommunchef 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anställa Jonas Jönsson som kommunchef med 

förordnande 4+1 år från och med 2016-09-13. 

 

Sammanfattning av ärendet 
Förslag till ny kommunchef är Jonas Jönsson som har fungerat som t f 

kommunchef sedan förra kommunchefen slutade. 

 

Yrkande 
Ann-Charlotte Wiesel (M) och Lars Solling (L) yrkar bifall till att anställa Jonas 

Jönsson som kommunchef.
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Ks § 152  Ks2016/0252 102   

 

Val av ledamot i CILs styrelse 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att utse Jonas Jönsson till ny ledamot i styrelsen för 

Centrum för Informationslogistik (CIL). 

 

Sammanfattning av ärendet 
Sedan den förre kommunchefen Roland Eiman slutade sin tjänst i Ljungby 

kommun i maj 2016 är en plats som ledamot i styrelsen för Centrum för 

Informationslogistiks (CIL) ledig att besättas av Ljungby kommun. 

 

Beslutsunderlag 
Arbetsutskottets förslag till beslut 2016-08-30. 

 

Skickas till 
Styrelsen för Centrum för Informationslogistik (CIL). 



 

Sammanträdesprotokoll 
2016-09-13 
 

26(29) 

   
Kommunstyrelsen 

 

 

Justerandes sign   

 

 

Ks § 153  Ks2016/0249 026   

 

Personalpolicy vid missbruk av alkohol och andra droger 
 
Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att personalpolicy vid missbruk av alkohol och 

andra droger upphör att gälla 2016-09-26 med hänvisning till att den redan är 

införlivad i nuvarande hälsopolicy (fastställd av kommunfullmäktige 2016-02-

29 § 37). 

 

Sammanfattning av ärendet 
Personalpolicy vid missbruk av alkohol och andra droger antogs av 

kommunfullmäktige 1998-11-26 och har funnits parallellt med friskvårdspolicy 

och rehabiliteringspolicy i kommunen i många år. När friskvårdspolicy och 

rehabiliteringspolicyn reviderades 2008-10-23 bildades istället en hälsopolicy 

där dessa områden inkluderades. I och med detta upphörde den tidigare 

friskvårdspolicyn respektive rehabiliteringspolicyn att gälla. I hälsopolicyn 

införlivades även personalpolicy vid missbruk av alkohol och andra droger, 

dock utan att ett beslut om att den skulle upphöra togs i kommunfullmäktige. 

 

Beslutsunderlag 
Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse 2016-06-27. 

Personal- och arbetsmarknadsutskottets förslag till beslut 2016-09-05. 
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Ks § 154      

 

Informationsärenden 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen. 

 

 4.  Kommunstyrelsen beslutar att bordlägga ärendet, då föredragande har  

fått förhinder. 

 

Sammanfattning av ärendet 
1. Besök av delegation från Lichinga, Mocambique – förstudie inför 

ansökan om projekt för hållbar utveckling 

 

2. Welcome Centre Älmhult & Co 

 

3. Svar på remiss om livsmedelsstrategi 

 

4. Rapportering om plan för att åtgärda det som framkommit i 

internkontrollen om IT-avdelningens support (Ks2016/0231.042) 

 

5. Rapportering om det faktiska flyktingmottagandet under 2016 

 

6. Revisionsrapport – Granskning av verkställandet av fullmäktiges beslut 

(Ks2016/0185.007) 

 

7. Kommunstyrelsen informerar 
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Ks § 155      

 

Redovisning av delegationsbeslut 
 
Sammanfattning av ärendet 
Inga delegationsbeslut har anmälts för redovisning. 
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Ks § 156      

 

Redovisning av meddelanden 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen godkänner redovisningen av meddelanden. 

 

Sammanfattning av ärendet 
1. Meddelande från Länsstyrelsen Kronobergs län gällande redovisning av 

VA-plan 

 

2. Integrerat Life-projekt för klimatanpassning i Kronobergs län 

 

3. Protokoll Gemensamma nämnden 2016-08-15. 

   

 


